Notes on Genesis Chapter 6							创世记第 6 章注释
God grieved at man’s sin.								神为人的罪忧伤。
God is righteous: He punishes sin and rewards the righteous.				神是公义的：祂惩罚罪，奖赏义人。
Noah obeyed God absolutely. Noah walked with God.					挪亚绝对顺服神。 挪亚与神同行。
Noah was a shepherd. He followed directions to build the Ark on Mt Ararat.			挪亚是个牧羊人。 他按照指示在亚拉腊山上建造方舟。
For 120 years, Noah endured hardship and scorn.					120年来，挪亚忍受着艰辛和蔑视。
The Ark was about the size of a football field with three stories. 				方舟大约有一个三层楼的足球场那么大。
The capacity of Noah’s Ark is about 550 railway cars.					诺亚方舟的容量约为550节铁路车厢。
God directed a pair of each kind of animals to enter the Ark, 125,000 of sheep-sized animals.	神指示每一种动物一对一对进入方舟，125,000只羊大小的动物。
Assuming 25,000 kinds, the Ark would be only half full. 					假设有 25,000 种，方舟只会装满一半。
John Woodrappe authored “Noah’s Ark: A Feasibility Study.”				John Woodrappe 撰写了“诺亚方舟：可行性研究”。
Now evolutionists believe there was a world-wide flood on Mars.				现在进化论者认为火星上发生了一场全球性的洪水。
The Bible records two world-wide floods: Gen 1:9, and Gen 7:10.				圣经记载了两次世界性的洪水：创 1:9 和创 7:10。
The Flood was to destroy all breathing creatures except Noah’s family.			洪水要毁灭除诺亚一家以外的所有会呼吸的生物。
Noah followed what God told him in Gen 6:22.					挪亚遵照上帝在创世记 6:22 中告诉他的话。
Applications:									应用：		
We must obey what God says in the Bible.						我们必须遵守上帝在圣经中所说的话。
Pray for forgiveness and cleansing every day.					 	每天祈求宽恕和洁净。
[bookmark: _GoBack]We must learn to forgive those who scorn us.						我们必须学会原谅那些蔑视我们的人。
Learn how to walk with God every day.							每天学习如何与神同行。
Spread the good news to our relatives, friends, and neighbors.				向我们的亲戚、朋友和邻居传播好消息。
